

## ENCORE - GRAND BANKS MARINE



**Builder:** [GRAND BANKS MARINE](#)

**LOA:** 71' 0" (21.92 m)

**Year Built:** 2011

**Beam:** 19' 0" (6.05 m)

**Model:** Aleutian Raised Pilothouse

**Max Draft:** 5' 4" (1.63 m)

**Price:** \$3,395,000 USD Subject to change.

**Cruising Speed:** 18 Knots (20.71 MPH)

[See full listing on our website](#)

**Location:** Gold Coast, Australia

**Max Speed:** 21 Knots (24.17 MPH)

---

# TABLE OF CONTENTS

---

<b>OVERVIEW .....</b>	<b>3</b>
<b>SPECIFICATIONS .....</b>	<b>4</b>
Basic Information .....	4
Dimensions .....	4
Speed, Capacities and Weight .....	4
Accommodations .....	5
Hull and Deck Information .....	5
Engine Information .....	5
<b>GALLERY .....</b>	<b>6</b>
<b>DETAILED DESCRIPTION .....</b>	<b>14</b>
<b>CONTACTS .....</b>	<b>20</b>

## OVERVIEW

---

Encore, the Grand Banks 72 Aleutian Raised Pilothouse, is a refined bluewater motor yacht and trawler-style long-range cruiser that melds timeless grace with contemporary capability. Built for confident passagemaking, she offers notable stability, abundant interior volume, and an exceptionally practical layout suited to extended voyaging or elegant entertaining. A generous aft cockpit opens into an inviting salon, while the commanding raised pilothouse oversees a flexible five-stateroom arrangement that streamlines operation and secures privacy for both guests and crew. Backed by careful engineering, proven semi-displacement performance, and meticulous detailing throughout, 'Encore' is a beautifully maintained, highly capable raised-pilothouse passagemaker poised for her next voyage.

# SPECIFICATIONS

---

## Basic Information

---

**Category:**  
Motor yachts

**Year Built:**  
2011

**Model Year:**  
2011

**Country:**  
Australia

## Dimensions

---

**LOA:**  
71' 0" (21.92 m)

**Max Draft:**  
5' 4" (1.63 m)

**Beam:**  
19' 0" (6.05 m)

## Speed, Capacities and Weight

---

**Cruise Speed:**  
18 Knots (20.71 MPH)

**Water Capacity:**  
343.42 Gallons

**Max Speed:**  
21 Knots (24.17 MPH)

**Fuel Capacity:**  
2615.3 Gallons

## Accommodations

---

**Sleeps:**

10

**Crew Cabin:**

1

**Total Heads:**

4

**Crew Berths:**

2

## Hull and Deck Information

---

**Hull Material:**

Fiberglass and Plastic Yachts

**Hull Designer:**

N/A

**Deck Material:**

Fiberglass

**Interior Designer:**

Grand Banks

**Hull Configuration:**

Monohull

## Engine Information

---

**Engines:**

2

**Engine Type:**

Inboard

**Manufacturer:**

Caterpillar

**Fuel Type:**

Diesel

# GALLERY

















---

## DETAILED DESCRIPTION

---

### Grand Banks 72 Aleutian raised pilothouse

---

The Grand Banks 72 Aleutian Raised Pilothouse represents the ultimate expression of long-range cruising: a timeless profile married to comfort, stability and an unshakable confidence at sea. Designed for owners who prize efficiency and assured passagemaking, this Aleutian 72 is celebrated for robust construction, a seakindly layout and exceptional liveability; 'Encore' arrives as a refined, highly capable platform for extended cruising and elegant entertaining. Boarding from the teak-laid hi/lo swim platform, broad teak steps to port and starboard lead into a vast cockpit conceived for serious hospitality, where a generous teak dining table easily seats eight yet leaves ample room to circulate and forward-facing fixed aft seating provides a relaxed vantage point. Three-sided clears protect the space from weather, acrylic wing doors on each side deck close the cockpit in blustery conditions, and a custom top-opening beverage fridge elevates the utility of this alfresco salon for long days on deck. Through sliding doors, the saloon showcases classic Grand Banks craftsmanship and a warmly inviting ambiance: to port a generous sofa faces a hi/lo Samsung TV, balanced by two comfortable chairs to starboard, with a dedicated bar forward to port to keep the evening flowing, while Starlink satellite internet powers seamless connectivity and onboard entertainment as you roam. Step up to the raised pilothouse and a superb U-shaped galley unfolds to port, meticulously specified for life underway; the appliance suite includes two sets of Sub-Zero double-drawer fridge/freezers, an additional Sub-Zero double-drawer freezer, a Miele four-element induction cooktop, a Bosch oven, an LG microwave and a Miele dishwasher, all supported by thoughtful storage and expansive bench space tailored to passagemaking. Adjacent to the starboard helm, the dinette keeps family and guests connected

to both helm and galley in a comfortable conversational nook. The raised pilothouse is a true command center, delivering excellent sightlines and a confident helm: a centreline Stidd helm chair fronts a comprehensive Garmin suite with quad sixteen-inch multifunction displays for outstanding navigational capability, while docking and tight-quarters work are effortless thanks to Naiad hydraulic bow and stern thrusters and a Yacht Controller wireless remote; Naiad hydraulic fin stabilisers provide maximum comfort underway. Port and starboard pilothouse doors with retractable Phantom insect screens give direct access to the side decks and superb natural ventilation, and internal stairs lead seamlessly to the flybridge. Below, 'Encore' offers a versatile five-cabin layout comprising four guest cabins plus dedicated aft crew accommodation: midships the full-beam master features a queen bed, private ensuite and a Samsung TV; forward the VIP presents a centreline double bed, private ensuite and a Samsung TV; to starboard two guest cabins accommodate families and friends—one fitted with two single side-by-side berths and an overhead Pullman, the other with an offset double and an athwartships overhead single berth—and a separate bathroom to port serves these cabins and acts as a day head with its own enclosed shower stall. Accessed via the watertight transom door, the crew cabin provides upper and lower bunks, storage and a separate crew bathroom with a wet head, with an Asko washing machine and a separate Asko dryer thoughtfully installed in this space. Reached from cockpit stairs or internally from the pilothouse, the flybridge is an expansive secondary helm and social deck with excellent sightlines and impressive versatility: a durable non-skid painted deck finish minimises maintenance, while a hardtop and an additional aft bimini protect the entire area for sun-smart passagemaking or lazy afternoons at anchor. Twin Stidd helm seats serve the upper station paired with a Garmin electronics suite for consistent operation between helms, and entertaining amenities include a portable gas BBQ, a Vitrifrigo ice maker, an Isotherm bar fridge and a custom top-opening beverage fridge on the aft boat deck. Generous port and

starboard seating areas with tables create convivial gathering zones, and aft an AB 14 AL RIB is securely stowed and launched via an Aritex davit—a practical, well-resolved arrangement. On the main deck, wide walkaround side decks with a non-skid finish and high bulwarks ensure safe, confident movement forward, while the bow hosts two moulded settees with tables for panoramic, breeze-kissed lounging at anchor. Ground tackle is substantial and seamanlike, with dual eighty kilogram slash one hundred seventy-six pounds stainless steel Ultra anchors, dual Maxwell 3500 hydraulic windlasses and thirteen millimetre galvanised chain. The machinery space reflects hallmark Grand Banks engineering and forethought and is accessible either through the watertight transom door or internally from the master cabin as a practical alternative or emergency route; power is provided by twin Caterpillar C18 engines, supported by twin Onan 17.5kW generators, and an Idromar water maker extends autonomy far from the dock. 'Encore' distils the capability, volume and refinement that define the Grand Banks Aleutian series: with a proven design, a breathtaking profile and pedigree from one of the most respected builders in the industry, she is poised for her next chapter of adventure and gracious entertaining.

## **Grand Banks 72 Алеутская повышенная рубка**

Grand Banks 72 Алеутская повышенная рубка воплощает высшее начало дальнего крейсерства: вечный силуэт, объединённый с комфортом, устойчивостью и незыблемой уверенностью в море. Созданная для владельцев, которые ценят эффективность и уверенные переходы, эта Aleutian 72 славится прочной конструкцией, практичной, хорошо себя ведущей в море планировкой и исключительной пригодностью для жизни; «Encore» приходит как изысканная, высоко способная платформа для продолжительных путешествий и элегантных приёмов. Посадка с тиковой платформы для купания с подъёмно-опускающейся секцией

ведёт по широким тиковым ступеням по левому и правому борту в обширный кокпит, задуманной для серьёзного гостеприимства, где просторный тиковый обеденный стол легко вмещает восемь человек, при этом оставляя достаточно места для передвижения, а фронтально ориентированные фиксированные кормовые сиденья обеспечивают дополнительную зону отдыха. Трёхсторонние виниры защищают пространство от непогоды, акриловые крыловые двери по каждому бортовому проходу закрывают кокпит в ветреную погоду, а встроенный в верхнюю крышку специализированный холодильник для напитков повышает удобство этой открытой салонной зоны во время длительного пребывания на палубе. Скользящие двери открывают салон, где классическое мастерство Grand Banks создаёт тёплую, располагающую атмосферу: слева просторный диван обращён к подъёмно-опускающемуся телевизору Samsung, справа располагаются два комфортных кресла, вперёд-налево расположен бар для поддержания вечера, а спутниковый интернет Starlink обеспечивает бесшовную связь и развлечения в пути. Поднимаясь в повышенную рубку, вы попадёте в превосходную галерею подковообразной формы, тщательно укомплектованную для жизни в плавании; в составе оборудования два комплекта Sub-Zero с двойными выдвижными морозильными/холодильными ящиками, дополнительный Sub-Zero с двойными выдвижными морозильниками, варочная панель Miele с четырьмя индукционными зонами, духовой шкаф Bosch, микроволновая печь LG и посудомоечная машина Miele, при этом предусмотрены продуманное хранение и обширная рабочая поверхность, адаптированная для переходов. Рядом с правым штурманским постом столовая-ниша обеспечивает общение семьи и гостей как с рубкой, так и с галереей в удобном, разговорном уголке. Повышенная рубка является настоящим командным центром, обеспечивая превосходную видимость и уверенное управление: центрированное кресло Stidd расположено перед

полной навигационной системой Garmin с четырьмя шестнадцатидюймовыми многофункциональными дисплеями для выдающихся навигационных возможностей; швартовка и маневры в ограниченном пространстве выполняются легко благодаря гидравлическим носовому и кормовому тягаче Naiad и беспроводному пульту Yacht Controller, а гидравлические ребра-стабилизаторы Naiad обеспечивают максимальный комфорт в ходу. Левые и правые двери рубки с выдвижными сетками-Phantom для защиты от насекомых дают прямой доступ на бортовые проходы и отличную естественную вентиляцию, а внутренние лестницы бесшовно ведут на флайбридж. Ниже по ветви «Encore» предлагает универсальную планировку из пяти кают, включающую четыре гостевых каюты и отдельное кормовое помещение для команды: в миделе расположена мастер-капсула во всю ширину корпуса с кроватью размера queen, приватной ванной комнатой и телевизором Samsung; впереди расположена VIP-каюта с центрлайн-двуспальной кроватью, собственной ванной и телевизором Samsung; справа две гостевые каюты рассчитаны на семьи и друзей — одна оборудована двумя отдельными параллельными койками с верхней койкой Pullman, другая имеет смещённую двуспальную кровать и поперечную верхнюю односпальную койку; отдельный санузел слева обслуживает эти две каюты и выполняет функцию дневного туалета, имея собственную отдельную душевую кабину. Доступная через герметичную транцевую дверь, каюта экипажа обеспечивает верхнюю и нижнюю полки-кои, место для хранения и отдельную санузел-моечную с мокрой головой; в этом пространстве предусмотрены стиральная машина Asko и отдельная сушильная машина Asko. Доступный с кокпита по ступеням или изнутри из рубки, флайбридж представляет собой просторный второй штурманский и общественный палубный уровень с отличной обзорностью и впечатляющей универсальностью: долговечное нескользящее окрашенное покрытие палубы минимизирует уход, а

хардтоп и дополнительный кормовой тент защищают всю зону для продуманного солнцезащитного крейсерства или ленивых дней на якоре. Два кресла Stidd для управления верхней станцией сочетаются с электроникой Garmin для согласованной работы между постами, а для приёма гостей предусмотрены портативный газовый гриль, льдогенератор Vitrifrigo, барный холодильник Isotherm и встроенный в верхнюю крышку специализированный холодильник для напитков на кормовой лодочной платформе. Просторные зоны для сидения слева и справа с накрываемыми столами формируют дружелюбные места для встреч, а сзади буксируется и хранится спасательная лодка AB 14 AL RIB и запускается при помощи кантовочного механизма Aritex — практичная, хорошо продуманная схема. На главной палубе широкие бортовые проходы с нескользящим покрытием и высокими бортами обеспечивают безопасное и уверенное движение к носу, где размещены две формованные диванные зоны с столиками для панорамного отдыха на ветру у якоря. Якорная оснастка солидна и морская по характеру: двойные якоря S/S Ultra по восемьдесят килограммов slash сто семьдесят шесть фунтов, два гидравлических якорных лебёдки Maxwell 3500 и тринадцатимиллиметровая оцинкованная цепь. Машинное отделение отражает фирменную инженерию и предусмотрительность Grand Banks и доступно либо через герметичную транцевую дверь, либо изнутри из мастер-каюты в качестве практической альтернативы или аварийного пути; силовая установка представлена двумя двигателями Caterpillar C18, поддерживаемыми двумя генераторами Onan по 17.5kW, а опреснительная установка Idromar увеличивает автономность вдали от причала. «Encore» аккумулирует способность, объем и изящество, которые определяют серию Grand Banks Aleutian: с проверенной конструкцией, захватывающим силуэтом и наследием от одного из самых уважаемых верфей отрасли она готова к следующей главе приключений и утончённого приёма гостей.

# CONTACTS

---

Shestakov Yacht Sales is a brokerage company specializing in the sale and service of yachts worldwide. The company offers services for buying and selling both new and used motor yachts, sailing vessels, and luxury superyachts. They also provide yacht registration, insurance, technical maintenance, crew selection, and charter organization services across the U.S., Canada, Latin America, the Caribbean, and the Bahamas.

The founder and lead broker of the company is Andrey Shestakov, a licensed and certified expert with extensive experience in marine engineering and shipbuilding.

The company has an extensive network of partnerships with major yacht manufacturers worldwide and provides services in multiple languages, including Russian, Ukrainian, Spanish, and English. The office is in Dania Beach, Florida, USA.

For more information and to view available yachts, you can visit the company's official website: <https://shestakovyachtsales.com>

## Contact details

---

**Phone:** +1(954)274-4435

**Email:** [andrey@shestakovyachtsales.com](mailto:andrey@shestakovyachtsales.com)

## Address

---



1380 Weeping Willow Way, Hollywood,  
Florida 33019